
    مسلمانان نباید آتش جنگ را تشدید کنند

  

نماینده ولی فقیه اظهار داشت: اگر میان مسلمانان جنگی به وجود آید باید بین این دو دسته صلح

ایجاد کنید به عبارتی دیگر وظیفهی همه مسلمانان این است که نباید آتش جنگ را تشدید کنند.

به گزارش روابط عمومی مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی، حجت الاسلام لطف االله دژکام نماینده ولی فقیه در

استان فارس در سی و پنجمین کنفرانس بین المللی وحدت اظهار داشت: خداوند متعال در سوره انفال

میفرماید: « وَإِنْ جَنَحُوا لِلسَّلْمِ فَاجْنَحْ لَهَا وَتَوَكَّلْ عَلَى اللَّهِ إِنَّهُ

هُوَ السَّمِيعُ الْعَلِيمُ» و اگر دشمنان به صلح و مسالمت تمایل داشتند تو نیز مایل به صلح باش

و کار خود به خدا واگذار که خدا شنوا و داناست.

وی ادامه داد: باید این مسئله مطرح شود که در درگیری بین مسلمانان و غیر مسلمانان صلح مقدم است

یا جنگ؟ برخی از افراد خواستار این هستند که نشان دهند دین اسلام طرفدار جنگ است اما در قرآن کریم

با صراحت آمده است که اگر دشمنان اسلام به صلح، سلم و آرامش ابراز علاقه کردند، شما هم گرایش به

صلح نشان بدهید و همراهی کنید؛ گاهی ممکن است این سوال مطرح شود که اگر ما صلح را اصل اولیه



بدانیم و بخواهیم در چارچوب صلح رفتار کنیم، ممکن است دشمنان حیله کنند، باید بدانیم که خدای

متعال در ادامه این آیه میفرمایند که با اتکا  به حضرت حق ولو اینکه بیم یک خطری هم ممکن است

وجود داشته باشد، صلح را ترجیح بدهید.

حجت الاسلام دژکام افزود: البته در این مسئله باید جانب احتیاط را رعایت کنیم و در واقع آمادگی لازم

برای خطر از ناحیه دشمن را داشته باشیم اما شروع به جنگ و دعوا نیازی نیست صورت گیرد.

نماینده ولی فقیه در استان فارس تصریح کرد: اگر کفار، دشمنان اسلام، مخالفان با امت اسلامی

رفتارهای ناپسندی کردند و آغازگر جنگ شدند و ظلم نسبت به مسلمانان روا داشتند، اسلام اجازهی جنگ

و نبرد را به آنان داده است چراکه این جنگ برای تامین عدالت و رفع ظلم است و در آیه « أُذِنَ

لِلَّذِينَ يُقَاتَلُونَ بِأَنَّهُمْ ظُلِمُوا وَإِنَّ اللَّهَ عَلَى نَصْرِهِمْ لَقَدِيرٌ»

آورده شده است.

حجت الاسلام دژکام اذعان داشت: در سوره مبارکه بقره خدای متعال میفرماید که « وَقَاتِلُوا فِي

سَبِيلِ اللَّهِ الَّذِينَ يُقَاتِلُونَكُمْ» بجنگید در راه خدا با کسانی که با شما می جنگند و

آغاز گر جنگ شدهاند؛ باید بدانیم که این جنگ برای رفع ظلم و دفاع از اصل اسلام و امت اسلامی لازم

است لکن از حد تجاوز نکنید که خدا متجاوزان را دوست ندارد.

وی تصریح کرد:  قرآن کریم به واسطه پیش بینی هایی که از گسترش اسلام داشته است فرض دیگری را مدنظر

قرار داده و آن این است که اگر میان مسلمانان با یکدیگر  جنگی به وجود آید باید بین این دو دسته

صلح ایجاد کنید به عبارتی دیگر وظیفهی همه مسلمانان این است که نباید آتش جنگ را تشدید کنند.

   حجت الاسلام دژکام ابراز کرد: خداوند در جایی دیگر از قرآن کریم میفرمایند که مسلمانان باید

نسبت به ظالم بازدارنده و از مظلوم حمایت کنند باید بدانیم که امر خدا بر مبنای عدالت است و

تاکید میکنند که اگر مسلمانان ظلمی را مشاهده کردند باید به یاری یکدیگر بشتابند.

وی در همین خصوص ادامه داد: اقدامات ناجوانمردانه ای که امروز در یمن رخ میدهد و قتل عام روزانه

هزاران کودک به دست استکبار و همچنین ظلمی که به  فلسطینیان روا میدارند همه اینها نشان از این

مسئله دارد که امت اسلامی باید دوشادوش یکدیگر جلوی ظلم را بگیرند و از مظلومیت مسلمانان دفاع

کنند باید بدانیم که فریاد قرآن این است که قیام به عدل کنید و در راه خدا از جنگهای ناعادلانه و



ظالمانه جلوگیری کنید و حق مردم مظلوم و مسلمان را به آنها باز گردانید.
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